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Punt 6. Preventieve Publieke 
gezondheid. Hoe staat u tegenover 
het Gezond en Actief Leven Akkoord 
(GALA) en het integraal Zorg 
Akkoord (IZA) met daarin de kern 
dat domeinoverstijgende 
samenwerking gaat plaatsvinden ten 
behoeve van zorg aan de voorkant 
en preventieve zorg/hulpverlening? 

 Zo ja, wat gaat dit dan voor 
Alblasserdam inhouden? 

- En wat wilt u hier vervolgens 
mee bereiken? 

 Zo nee, gaat u dit in de 
toekomst ook in 
Alblasserdam inzetten/ 
overwegen? 

- Indien ja, wat wilt u dan 
bereiken? 

 
Op welke wijze worden 
onderwijsinstellingen (lagere 
scholen) betrokken bij de jeugdhulp 
in Alblasserdam? 
Zo ja, waaruit bestaat deze 
betrokkenheid en wat mogen we 
dan aan interventies vanuit de 
scholen verwachten? 
 

PvdA Het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) en het integraal Zorg Akkoord (IZA) zijn onderdeel 
van de Brede Spuk. Hierin zijn gelden opgenomen vanuit het rijk om te werken aan een gerichte 
lokale en regionale aanpak op het gebied van preventie, gezondheid en sociale basis. De stip op 
de horizon is een gezonde generatie in 2040, met weerbare gezonde mensen die kunnen 
opgroeien, leven, werken en wonen in een gezonde leefomgeving, en waarin sprake is van een 
sterke sociale basis. De eerste gelden uit de Brede Spuk zijn beschikbaar voor de periode 2023-
2026. Er is nog geen landelijk besluit genomen over de vervolgperiode van deze Brede Spuk. 
 
 
 
 
De gemeente Alblasserdam is in voorbereiding om de Brede Spuk uit te werken en in te zetten op 
de lokale en regionale doelen van de Brede Spuk. Momenteel worden gesprekken gevoerd met 
het lokale veld, alsmede de regionale partners, om het plan van aanpak Brede Spuk vorm te 
geven. In Q3 van 2023 wordt het plan van aanpak voorgelegd aan het college en ter kennisname 
verzonden aan de gemeenteraad. 
 
 
 
Met de scholen in Alblasserdam is een intensieve samenwerking opgebouwd. Met de inzet van 
het schoolmaatschappelijk werk (gemeente) en het samenwerkingsverband (scholen) worden 
maandelijks casusbesprekingen gehouden voor de leerlingen die dat nodig hebben. Het Brughuis 
is betrokken in de verschillende overlegtafels op de scholen zelf over (mogelijke) kwetsbare 
kinderen en kunnen daarin het netwerk en het lokale veld optimaal benutten, alvorens er wordt 
overgegaan op zorg vanuit de gemeente dan wel vanuit school (passend onderwijs).  
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We lezen dat we meer regie willen 
voeren op een domein overstijgende 
alliantie voor kwetsbare jongeren.  

PvdA  
 
 
 



Doel is om de volledige groep niet -
economisch zelfstandige jongeren 
tussen de 16 en 27 jaar in beeld te 
krijgen en hen vervolgens (via 
aanpak Matchmakers) op maat te 
begeleiden richting een opleiding of 
een (leer)baan. 
Vragen: 

 Kent u deze aanpak? 
 Zo ja, hoeveel 

Alblasserdammers zouden in 
aanmerking kunnen komen 
voor dit project? 

 Zo nee, kunt u dan aangeven 
wat er gebeurt met jongeren 
uit het praktijkonderwijs die 
achttien worden en 
uitstromen, maar geen zicht 
op werk of vervolgonderwijs 
hebben? 

 
Overige: 

 Hoeveel jongeren maken er 
in Alblasserdam gebruik van 
jeugdhulp en hebben 
mogelijk extra ondersteuning 
nodig in de stap naar 
volwassenheid? 

 Hoeveel jongeren uit 
Alblasserdam zitten in de 
residentiële jeugdzorg en hoe 
worden ze daar voorbereid 
op de stap naar 
volwassenheid? 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
Ja, we kennen deze aanpak. 
Wij kunnen deze vraag niet beantwoorden om dat wij vanwege privacy geen inzicht hebben in de 
dossiers, en daarmee de noodzaak op extra ondersteuning vanaf het 18e levensjaar. Zoals u in het 
jaarverslag heeft kunnen lezen, zijn er in 2022 151 jongeren uit de regio door een Matchmaker 
geplaatst op werk, onderwijs of zorg (pagina 28). 
 
Deze jongeren komen in aanmerking voor Matchmakers en/of het lokale project Kansrijk. Hiertoe 
kunnen ze begeleid worden via bijvoorbeeld het Brughuis en/of de Sociale Dienst Drechtsteden 
(SDD). De afgelopen jaren hebben er 85 jongeren uit Alblasserdam deelgenomen aan het 
onderwijstraject van Kansrijk. Kansrijk wordt momenteel doorontwikkeld, waarmee de 
verbinding met het bedrijfsleven versterkt wordt en ook meer aan Matchmakers wordt 
gekoppeld. 
 
Op 1 januari 2023 waren er in Alblasserdam 282 (cijfers Dashboard SOJ) jongeren die gebruik 
maken van jeugdhulp. Het aantal jongeren die extra ondersteuning nodig hebben in de stap naar 
volwassenheid kunnen we niet kwantificeren omdat we vanwege privacy geen inzicht hebben in 
de dossiers. 
 
Vanuit Alblasserdam zitten er 35 kinderen (cijfers Dashboard SOJ) residentieel. Kinderen die een 
stap maken naar volwassenheid worden tijdens hun verblijf daarop voorbereid. In de gevallen dat 
deze inzet ontoereikend is, kunnen ze terecht bij het Brughuis. 
 
 
 
 
 



 Hoeveel jongeren ontvangen 
nu zorg die straks via de 
WMO of Participatiewet 
geregeld kan worden? 

 
In de Jeugdwet zijn kwaliteitseisen 
opgenomen voor 
jeugdhulpaanbieders en 
jeugdprofessionals. Op die manier 
sturen we om de kwaliteit van de 
jeugdzorg te borgen. De 
gemeenteraad stelt het beleidsplan 
jeugd vast.  
Vragen bij dit onderdeel zijn: 

 Kunt u mij vertellen welk 
beleidsplan het huidige 
college hanteert? 

 Wat zijn dan de te behalen 
maatschappelijke resultaten 
we als gemeente willen 
behalen en welke outcome-
indicatoren horen daarbij? 

(wellicht kunt u ter voorbereiding op 
de commissie/raad mij ook 
verwijzen naar het document dat 
refereert naar deze vraagstelling). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wij kunnen deze vraag niet beantwoorden om dat wij vanwege privacy geen inzicht hebben in de 
dossiers, en daarmee de noodzaak op extra ondersteuning vanaf het 18e levensjaar. Echter is in 
onze kwaliteitseisen van de dienstverlening Jeugdwet opgenomen dat er voldoende aandacht 
besteed wordt aan de overgang van jeugdzorg naar WMO en/of participatiewet. 
 
 
Wij hanteren op dit moment de lokale verordening jeugdhulp en bijbehorende nadere regels (u 
eerder toegezonden), het regionale normenkader (u eerder toegezonden, tevens bijlage van de 
verordening) en het lokaal transformatieplan jeugd (u eerder toegezonden). 
 
Zoals ook in de verschillende documenten terug te vinden is, zijn de strategische doelen als volgt: 
• Meer preventief werken; voorkomen is beter dan genezen. 
• Kwaliteit van zorg verbeteren; expertise naar de voorkant. 
• Kwaliteit van zorg verbeteren; beter zicht op alle leefdomeinen van een gezin en betere 
samenwerking rond gezinnen: één gezin, één plan, één regisseur. 
• Normaliseren; (langdurige) inzet van specialistische zorg is niet meer de standaard  
• Definiëring jeugdhulp 
• Sneller jeugdhulp op maat, dicht bij huis, om zo het beroep op gespecialiseerde zorg te 
verminderen. 
• Scherper inkopen van zorg (normenkader) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Laaggeletterdheid is een groot 
probleem, ik mis dit voor nu in de 
stukken. Dit maakt het voor mij 
lastig om te bepalen of hier vanuit 
de DG&J inderdaad iets mee gedaan 
wordt. 
Vragen: 

 Herkent u dit? 
 Hoe wordt dit probleem 

elders in de regio aangepakt? 
 Welke interventies bestaan 

hiervoor, in Alblasserdam 
 

Laaggeletterdheid is vooral een zaak van volwassenen. Voor kinderen/jeugd gaan wij er vanuit 
dat dit constant via het onderwijs wordt bijgeschaafd. Alblasserdam is volgens de normen geen 
risico gemeente. Desondanks hebben wij een subsidie aangevraagd via de bibliotheek om 
aandacht aan laaggeletterdheid voor de gehele bevolking te besteden. 
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uit de begroting 2024 DG&J 
Er wordt gesproken over 
toenemende Infectierisico als gevolg 
van de afnemende vaccinatiegraad 
van kinderen. Met het gevaar van 
uitbreken van ernstige 
infectieziekten. 
Vragen: 
Kunt u de laatste exacte cijfers over 
de diverse type vaccinatie geven 
voor Alblasserdam en wat de 
verhouding hiervan is met het 
gemiddelde cijfer van Nederland? 
 
 

 Het streefgetal in Nederland 
is een vaccinatiegraad van 
90%. Hoe hoog is deze in 
Alblasserdam? 

PvdA  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
De vaccinatiegraad voor BMR en DKTP ligt op 80%. In de regio Zuid-Holland Zuid is dit 90% (bron: 
RIVM). 
 



 

 Wat voor lokale activiteiten 
kan de gemeente 
Alblasserdam zelf inzetten 
om de vaccinatiegraad in 
Alblasserdam zelf te 
verhogen? 

 

Via het consultatiebureau wordt aandacht besteed aan de noodzaak tot vaccineren. Wij 
respecteren een ieder in de keuzes die worden gemaakt. Inwoners die informatie willen over 
vaccineren kunnen terecht in het Brughuis of informatie ophalen op internet bij sites van de 
overheid. 


